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Z A P I S N I K

15/2023 seje Zdravstvenega sveta, ki je potekala v torek, 20. 12. 2023, s pričetkom ob 15. uri, 

v Veliki sejni sobi Ministrstva za zdravje (v nadaljnjem besedilu: ministrstvo), Štefanova 5, 

Ljubljana in videokonferenčno.

PRISOTNI ČLANI ZS:

 prof. dr. Mirta Koželj, predsednica,

 dr. Erik Brecelj, 

 prim. prof. dr. Danica Rotar Pavlič,

 prof. dr. Mitja Kos, 

 prof. dr. Alojz Ihan, 

 prof. dr. Radovan Hojs,

 izr. prof. dr. Tatjana Lejko Zupanc,

 izr. prof. dr. Maja Rus Makovec,  

 Denis Baš,

 doc. dr. Marko Pokorn, 

 prim. mag. Dorjan Marušič,

 dr. Alenka Kolar,

 Tanja Španić,

 Nataša Vidnar.

OSTALI PRISOTNI:

 Prof. dr. Valentina Prevolnik-Rupel, ministrica,

 Marjan Pintar, državni sekretar,

 Eva Vodnik, državna sekretarka

 Nina Remškar, sekretarka v Kabinetu ministrice,

 Andreja Baloh, svetovalka v Kabinetu ministrice.

OPRAVIČENO ODSOTNI:

 mag. Jakob Ceglar,

 izr. prof. Petra Došenovič Bonča,

 prof. dr. Matjaž Vogrin.

 izr. prof. dr. Martina Drevenšek,

 Mario Fafangel,

 Denis Kordež, državni sekretar.

Na 15/2023 seji Zdravstvenega sveta (v nadaljnjem besedilu ZS) je bilo prisotnih 14 članov od 19 

imenovanih, torej je bil ZS sklepčen. Lista prisotnosti je sestavni del izvirnika zapisnika.

Sejo ZS je vodila predsednica ZS, prof. dr. Mirta Koželj, po naslednjem DNEVNEM REDU: 

1. Potrditev zapisnika 14/2023 seje ZS (priloga 1). 

2. Realizacija sklepov 13/2023 seje ZS.
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3. Dokončna potrditev spremenjenega seznama članov KOV glede na sklep 1/2022 seje 

ZS.

4. Predstavitev področja dostopnosti (poroča ministrica za zdravje dr. Valentina Prevolnik 

Rupel).

5. Poročilo o prispelih vlogah za nov zdravstveni program in določitev poročevalcev 

Komisije za ocenjevanje vlog novih zdravstvenih programov.

6. Poročilo KOV.

7. Razprava o spremembah točkovnika za ocenjevanje novih zdravstvenih programov.

8. Predlog postopka o spremembi pravilnika o ocenjevanju vlog.

9. Predstavitev predloga oblikovanja kliničnih smernic (poročata M. Koželj in A. Ihan).

10. Predvideni datumi sej ZS od 1. 1. do 30. 6. 2024.

11. Razno.

Zapisnik 14/2023 seje ZS je bil soglasno potrjen.

Ad 1 – Potrditev predlaganega dnevnega reda seje

Predsednica ZS je člane pozvala k potrditvi predlaganega dnevnega reda seje. Člani ZS niso 

imeli pripomb na dnevni red.

Sprejet je bil SKLEP: ZS je s soglasjem vseh navzočih članov potrdil predlagani dnevni red seje.

Ad 2 – Realizacija sklepov 13/2023 seje ZS

ZS je potrdil rangirni seznam vlog za Splošni dogovor za pogodbeno leto 2024, ki se ga posreduje 

ministrici. Za enkrat je ZS prejel ministričino ustno potrditev, da so bile vse vloge (šest) sprejete 

v splošni dogovor za leto 2024. 

ZS se je strinjal, da se vloge, kjer je ZS predlagal poenotenje, zaključi. Za vlogi, ki jim je ZS 

predlagal dopolnitve, bodo ponovno obravnavane na ZS po prejetju zahtevanih dopolnitev. 

Predlagateljem so bila poslana obvestila.

Sprejet je bil SKLEP: Člani ZS so se seznanili z realizacijo sklepov 13/2023 seje ZS. 

Ad 3 – Dokončna potrditev spremenjenega seznama članov KOV glede na sklep 

1/2022 seje ZS

Na 14/2023 seji ZS je bil sprejet sklep, da se vsi člani  Zdravstvenega sveta strinjajo, da bodo 

imenovani v Komisijo za ocenjevanje vlog. Izr. prof. dr. Petra Došenović Bonča je pisno po e-

pošti potrdila, da se strinja s sodelovanjem v Komisiji za oceno novih zdravstvenih programov. 

Sprejet je bil SKLEP: Člani ZS se strinjajo, da bodo vsi hkrati tudi člani Komisije za ocenjevanje 

vlog.

Ad 4 – Predstavitev področja dostopnosti

Ministrica za zdravje prof. dr. Valentina Prevolnik-Rupel je predstavila področje dostopnosti. 

Poudarila je, da je univerzalna dostopnost do zdravstvenega varstva temeljna človekova pravica. 

Težave, ki se kažejo v Sloveniji, je predstavila v nekaj točkah. Problemi v nacionalnih 
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zdravstvenih sistemih. Raznolike dimenzije dostopnosti do zdravstvenega varstva, vključno z 

ekonomskimi, geografskimi, pravočasnimi, informacijskimi, etičnimi in človekovimi pravicami, 

predstavljajo izzive. Povečanje čakalnih dob in raznolikost obravnav pacientov sta ključna 

problema. Učinkovitost in izkoriščenost sistema. 10 do 20 % neizkoriščenih terminov ponuja 

priložnost za izboljšanje izkoriščenosti sistema, medtem ko se razlike v obravnavah pacientov 

izkazujejo kot pomemben vidik, ki zahteva pozornost in prilagoditve.

Potekala je razprava prisotnih v zvezi z dostopnostjo zdravstvenega sistema.

V zvezi z zniževanjem kategorij stopenj nujnosti in predlogom dveh kategorij, pri čemer se ob

napotitvi na napotitvenem mestu opravi tudi triaža, se člani ZS strinjajo z znižanjem kategorij, 

vendar ne le z dvema stopnjema nujnosti. Glede triažiranja so mnenja različna, predvsem zaradi 

razlik v dejavnostih in predvsem prelaganje odgovornosti na osebo, ki triažira. Člani ZS so tudi 

opozorili, da je predlagana triaža povezana s tveganji. 

Člani ZS so v razpravi izpostavili tudi, da nekateri izvajalci vseh izvidov ne vnašajo v CRPP. 

V zvezi z izboljšanjem upravljanja čakalnih seznamov je ključno zagotoviti čim boljšo zdravstveno 

pismenost ljudi, tudi z vidika zavedanja pomembnosti glede pravočasne odpovedi termina; pri 

izdajanju napotnic je treba upoštevati, da je za posamezen VZS lahko izdana samo ena 

napotnica. Zdravnik, ki indicira napotitev, mora napotnico ustrezno izpolniti z vsemi ključnimi 

podatki o bolnikovem stanju. Izpostavi se tudi izziv jezikovnih ovir, in sicer je potrebno izboljšati 

dostopnost do zdravstvenega sistema za neslovensko govoreče paciente.

Sprejet je bil SKLEP: ZS se strinja, da je potrebno zmanjšati število stopenj nujnosti.

Sprejet je bil SKLEP: Triažiranje je mogoče samo ob natančno in ustrezno izpolnjeni napotnici 

glede potrebe po napotitvi (dodatni izvidi).

Sprejet je bil SKLEP: Zakonska zahteva do vseh izvajalcev zdravstvenih storitev v javni mreži je 

vnašanje izvidov v CRPP. Ministrstvo za zdravje na izvajalce naslovi dopis, s katerim jih pozove 

k doslednemu vnašanju izvidov v CRPP.

Sprejet je bil SKLEP: Napotitev naj bo strogo strokovno usmerjena in ne sme biti le rezultat 

želja/telefonskih zahtev pacientov. Napotitve na preiskave so možne samo po zdravniškem 

pregledu bolnika.

Ad 5 – Poročilo o prispelih vlogah za nov zdravstveni program in določitev poročevalcev 

Komisije za ocenjevanje vlog novih zdravstvenih programov.

ZS je prejel v obravnavo ustrezno dopolnjeno in poenoteno vlogo predlagateljev Lekarniške 

zbornice Slovenije in UKC Maribor z naslovom: »Specialna lekarniška storitev – s kliničnim 

farmacevtom vodeno terapevtsko spremljanje koncentracij učinkovin (TDM) v bolnišnicah«.
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Št. Št. zadeve Zadeva Predlagatelj Predvideni 

poročevalci

1 013-81/2023 Specialna lekarniška 

storitev – s kliničnim 

farmacevtom vodeno 

terapevtsko 

spremljanje 

koncentracij učinkovin 

(TDM) v bolnišnicah

Lekarniška zbornica 

Slovenije

UKC Maribor

Strokovni in finančni 

del

Prof. dr. Mitja Kos

Terapevtsko spremljanje koncentracij zdravil (therapeutic drug monitoring – TDM) med 

zdravljenjem omogoča optimizacijo individualnega odmerjanja zdravilnih učinkovin z ozkim 

terapevtskim oknom in veliko inter- ter intraindividualno variabilnostjo farmakokinetičnih 

parametrov.

Za izvajanje terapevtskega spremljanja koncentracij zdravil v klinični praksi potrebujemo 

poglobljeno znanje farmakokinetike in ustrezno opremo za izračun relevantnih farmakokinetičnih 

parametrov (računalniški farmakokinetični programi), na osnovi katerih nato izkušen strokovnjak 

z dobrim poznavanjem farmakokinetike učinkovin, torej specialist klinične farmacije, predlaga 

odmerjanje za individualnega bolnika.

Uvedba storitve terapevtsko spremljanje koncentracij zdravil v klinični praksi, ki jo usmerja klinični 

farmacevt, prinaša zelo pomembne koristi za slovenske bolnike in zdravstveni sistem: večjo 

varnost, učinkovitejše doseganje terapevtskih koncentracij, računalniško podprto interpretacijo 

izmerjenih koncentracij s strani kliničnega farmacevta, skrajšanje hospitalizacij in racionalnejšo 

porabo sredstev ter lažje odločanje zdravnikov.

Predsednica predlaga za strokovno in finančno oceno prof. dr. Mitjo Kosa.

Zaradi obsežnosti dela (strokovna in finančna ocena vloge) bo seja   KOV predvidoma 7.  2.  

2024 ob 15 uri preko Webexa.

Sprejet je bil SKLEP: Člani ZS in ocenjevalec se strinjajo z imenovanjem prof. dr. Mitje Kosa v 

KOV in s terminom seje. 

Ad – 6 Poročilo KOV

KOV se je sestala 13. 12. 2023 po Webexu in je obravnavala vlogo za nov zdravstveni 

program:

Št. Št. 

zadeve 

Zadeva Predlagatelj Točke 

Strokovno

Finančno poročilo

Poročevalci

1 181-

433/2023 

Univerzalno cepljenje otrok 

proti noricam (predlog 

širitve obstoječega 

nacionalnega Programa 

cepljenja in zaščite z zdravili 

NIJZ  

Sekcija za 

pediatrijo

Strokovna ocena:75 

točk

Finančna ocena: 15 

točk

Strokovno 

poročilo:
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s programom univerzalnega 

cepljenja otrok proti 

noricam)

Skupaj 90 točk Izr. prof. dr. 

Tatjana Lejko-

Zupanc

Finančno 

poročilo: prim. 

mag. Dorijan 

Marušič

Vloga je dobro pripravljena in jasno kaže na pomen in dobrobit cepljenja proti noricam. Predlog 

je stroškovno učinkovit in strokovno ustrezno podprt.

Univerzalno cepljenje otrok proti noricam se bo izvajalo na primarni ravni zdravstvene dejavnosti 

kot priporočeno (neobvezno) cepljenje skupaj z že obstoječim obveznim cepljenjem proti OMR 

ter bo pokrito s sredstvi obveznega zdravstvenega zavarovanja.

Sprejet je bil SKLEP: ZS je s soglasjem vseh navzočih članov podprl vlogo in predlagal, da se jo 

vključi v prednostni seznam za Splošni dogovor za pogodbeno leto 2025.

Ad – 7 Razprava o spremembah točkovnika za ocenjevanje novih zdravstvenih 

programov

ZS je na seji 14/2023 odločil, da nadaljuje s prenovo točkovnika za ocenjevanje vlog za nove 

zdravstvene programe. 

Predsednica na to temo odpre razpravo. Uvodoma pove, da so v preteklosti v delovni skupini 

znotraj ZS sodelovali prim. mag. Dorjan Marušič, doc. dr. Marko Pokorn, mag. Jakob Ceglar. 

Predsednica predlaga še vključitev dveh strokovnjakov, in sicer prof. dr. Mitje Kosa in izr. prof. 

dr. Petre Došenović Bonča, ki je pisno že podala strinjanje s sodelovanjem. Sledi razprava.

Za vodjo delovne skupine predsednica predlaga prof. dr. Mitjo Kosa. 

Poročilo o delu delovne skupine za spremembo točkovnika za ocenjevanje novih zdravstvenih 

programov bo podano predvidoma na 17/2024 seji ZS v februarju 2024.

Sprejet je bil SKLEP: Ustanovi se delovna skupina za spremembe točkovnika za ocenjevanje 

novih zdravstvenih programov. Prvo poročanje je predvideno na 17/2024 seji ZS.

Ad 8 – Predlog postopka o spremembi pravilnika o ocenjevanju vlog

Na eni od prejšnjih sej ZS in tudi na 14/2023 seji ZS je bila podana pobuda, da bi se vloge za 

nove zdravstvene programe spremljalo tudi po obravnavi na ZS. Pravilnik o ocenjevanju vlog bi 

se spremenil tako, da bi se vodil seznam vlog in njihova umestitev v financiranje. Med vlogami, 

ki so bile umeščene v financiranje, bi ZS po 3 letih od začetka financiranja zahteval poročilo o 

izvajanju in učinkih novega programa (vsebinsko in finančno).V primeru večjih neskladij bi ZS 

opozoril MZ in ZZZS. Pri nesprejetih (čeprav priporočenih, t. j. uvrščenih na prednostni seznam, 

a ne sprejeti za financiranje) programih pa naj bi ZS pozval MZ, da ga obvesti  o nesprejetju v 

financiranje s pojasnilom za nesprejetje v Splošni dogovor.
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Predsednica pozove k razpravi, ki se odvije.

Sprejeti so bili SKLEPI:

1. Pravilnik o ocenjevanju vlog za nove zdravstvene programe se spremeni:

a. Predlagatelji vlog, ki so bile umeščene v financiranje po treh letih od začetka 

financiranja pošljejo ZS vsebinsko in finančno poročilo o izvajanju in učinkih 

novega programa.

b. V primeru večjih neskladij ZS opozori MZ in ZZZS.

c. Za vloge, ki kljub uvrstitvi na Prednostni seznam niso bile sprejete za 

financiranje, ZS pozove ministrico za zdravje, da ZS o njih obvesti in poda 

pojasnilo za nesprejetje v Splošni dogovor.

d. Predlagano spremembo pravilnika o ocenjevanju vlog se predstavi ministrici za 

zdravje v odločitev.

Ad 9 – Predstavitev predloga oblikovanja kliničnih smernic (poročata prof. dr. M. Koželj 

in prof. dr. A. Ihan)

O predlogu oblikovanja kliničnih smernic je predsednica poročala na 7/2023 seji ZS 22. 2. 2023. 

Predsednica je na eni od sej ZS 2023 pozvala člane ZS, da sporočijo svoj interes za sodelovanje 

na področju smernic. Aktivno se je vključil prof. dr. Alojz Ihan.

Zanimanje za oblikovanje slovenskih smernic obstaja, smernice pomenijo poenotenje stroke za 

vso državo. Spodbuditi je treba oblikovanje smernic. Ureditev področja smernic v Sloveniji je 

nujna, a obsežna naloga. 

Slovensko zdravniško društvo je izdelalo Predlog postopkov sprejemanja strokovnih priporočil, 

kliničnih smernic in nacionalnih smernic, ki ga je na 1/2018 seji dne 7. 3. 2018 potrdil tudi ZS.

Prof. dr. Alojz Ihan je predlog dopolnil z akcijskim načrtom urednikovanja kliničnih smernic in 

predlaga stopnje in časovnico za realizacijo projekta. 

Sprejet je bil SKLEP: ZS podpira predstavitev predloga oblikovanja kliničnih smernic kot 

predstavljeno. S predlogom bomo seznanili ministrico za zdravje.

Ad 10 – Predvideni datumi sej ZS od 1. 1. 2024 do 30. 6. 2024

Predlagani datumi sej ZS od 1. 1. 2024 do 30. 6. 2024:

 17. 1. 2024

 14. 2. 2024

 20. 3. 2024

 24. 4. 2024

 22. 5. 2024

 19. 6. 2024

Vsi predlagani termini so srede.

Sprejet je bil SKLEP: Člani ZS se strinjajo s predlaganimi termini sej ZS od 1. 1. 2024 do 30. 6. 

2024.

Naslednja seja ZS (16/2023) bo 17. 1. 2024 ob 15 uri.



7

Ad 11 – Razno

Razprave pod točko razno ni bilo.

15/2023 seja ZS z dne 20. 12. 2023 se je zaključila ob 18. uri.

Zapisala:

Andreja Baloh prof. dr. Mirta Koželj

Kabinet ministrice predsednica ZS
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